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CONSILIUL LOCAL AL MUNICIPIULUI BISTRIȚA 
COMPARTIMENT PREGĂTIRE DOCUMENTE 
 
 
 

PROCES-VERBAL 
încheiat azi 18.04.2024 în şedinţa ordinară  

a Consiliului local al municipiului Bistriţa 
 
 
Şedinţa ordinară a Consiliului local al municipiului Bistriţa se desfăşoară 

în sala de şedinţe a Primăriei municipiului Bistriţa, la care participă: consilierii 
locali ai municipiului Bistriţa, domnul primar Turc Ioan, domnul Hangan Sorin - 
Viceprimarul municipiului Bistriţa; domnul Stan Călin - Viceprimarul 
municipiului Bistriţa; domnul Găurean Florin Nicolae – Administratorul public 
al municipiului; domnul director Cincea Dumitru – Matei – înlocuitorul de drept 
Secretarul general al municipiului; Ivaşcu Lia – director executiv Direcţia 
Tehnică; Coceşiu Liliana – director executiv Direcţia Dezvoltare Durabilă 
2030; Scurtu Nicolae – director executiv Direcţia Economică; Danci Ancuța – 
director executiv adjunct Direcţia Economică; Marina Vasile – director 
executiv Direcţia Patrimoniu; Ruști Mihai – Șef Serviciul Relații Publice 
comunicare; Kocsis Dezso Lorand – consilier Direcția de Infrastructură și 
Servicii; Rad Irinel – șef Serviciu Voluntariat pentru Situații de Urgență; 
Neamţi Raul – consilier al primarului; Linul Robert – consilier al primarului; 
Pînzariu Mihai - consilier al primarului; Cionca Terezia Tanţa – consilier 
Compartimentul Pregătire Documente, Contencios; Suciu Anca – consilier 
Compartimentul Pregătire Documente, Contencios; Deac Bogdan – Direcţia 
Tehnologia Informaţiei și Inovare; reprezentantul Socităţii Loyal SRL. 
 

Şedinţa ordinară a Consiliului local al municipiului Bistriţa a fost 
convocată prin Dispoziţia Primarului municipiului Bistriţa nr.149/11.04.2024, 
care a fost adusă la cunoştinţă publică în mass-media locală şi prin afişare pe 
site-ul primăriei. 

 
Domnul Viceprimar Sorin Hangan - Preşedintele de ședință: bună ziua, 

doamnelor și domnilor colegi, bună – ziua celor care ne urmăresc, vă rog să 
vă ridicați pentru intonarea Imnului de stat al României. 

Se intonează Imnul de stat al României. 
 
Domnul Viceprimar Sorin Hangan - Preşedintele de ședință:  da, 

mulțumesc! Declar deschisă ședința ordinară a Consiliului Local al 
municipiului Bistrița de azi, 18.04.2024. 

Sunt prezenți 17 consilieri din cei 21 de consilieri locali în funcție. Sunt 
absenţi următorii consilieri locali: Avram Anamaria, Săsărman Lucia Augusta, 
Silea Dorin Petru și Suciu Emil Marian. 
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Şedinţa este legal constituită. 
 
Avem o ordine de zi formată din 27 de puncte. Dacă sunt eventuale 

propuneri de modificare a ordinei de zi? Domnul primar, vă rog! 
 
Domnul Ioan Turc – Primarul municipiului Bistrița: da, domnule 

președinte! Sărut mâinile, bună ziua! Avem modificări. 
 
 Propunem modificare ordinii de zi:  

1. (completare la dispoziție) Proiect de hotărâre nr.87/18.04.2024 privind 
aprobarea trecerii din domeniul public în domeniul privat al Municipiului 
Bistriţa a imobilelor-constructii situate în incinta bazei de agrement din 
municipiul Bistrița, strada Poligonului nr.26, în vederea dezafectării, casării și 
valorificării pentru realizarea obiectivului de investiții ”Complex de agrement”  
– e vorba despre terenul pe care l-am cumpărat, recunoscut ca fosta Baza 
Mecanica; 

2. (completare la dispoziție) Proiect de hotărâre nr.88/18.03.2024 privind 
aprobarea efectuării unui schimb de imobile între Municipiul Bistriţa şi 
societatea Lucrări Drumuri și Poduri S.A Bistrița; 

Mai era ceva? Nu. 
 
3. Diverse -Petiția nr.109/28/21.02.2024 a domnului Hădărău Patrik, prin 

Cabinet de avocat Hedeș Andreea- Ioana și Informarea nr.109/28/03.04.2024 
a Arhitectului șef și a Direcției Juridice, Resurse Umane, Administrație Publică 

 
Domnul Viceprimar Sorin Hangan - Preşedintele de ședință: mulțumesc, 

domnule primar! Dacă sunt alte propuneri de modificare sau completare a 
ordinei de zi? 

Dacă nu sunt, vă rog să votăm completarea ordinii de zi cu cele două 
proiecte propuse de domnul primar! Vă rog să votați stimați colegi!  

Domnul Ciobănică votați în vreun fel? Da, mulțumesc! 
Cu 17 voturi ”pentru” din numărul de 17 consilieri locali prezenți,  

completarea ordinii de zi a fost aprobată. 
Și o să vă rog vot și pe ordinea de zi cu suplimentarea pe care tocmai 

am aprobat-o. Vă rog să votați! 
17 voturi ”pentru”, mulțumesc! 
O să intrăm direct în ordinea de zi.  
 
Se trece la punctul 1 de pe ordinea de zi: Procesul-verbal al 

ședinței ordinare a Consiliul Local al municipiului Bistrița din data de 
21.03.2024  

Domnul Viceprimar Sorin Hangan - Preşedintele de ședință: vă rog să 
dați drumul la vot. Se poate vota! 

Cu 17 voturi ”pentru” procesul-verbal al ședinței din 21 martie a fost 
aprobat. 
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Se trece la punctul 2 de pe ordinea de zi: Procesul-verbal al 

şedinţei extraordinare a Consiliului local al municipiului Bistriţa din data 
de 28.03.2024 

Domnul Viceprimar Sorin Hangan - Preşedintele de ședință: vă rog să 
votați! 

Cu 17 voturi ”pentru” - adoptat. 
 
Se trece la punctul 3 de pe ordinea de zi: Procesul-verbal al 

şedinţei extraordinare a Consiliului local al municipiului Bistriţa 
convocată de îndată în data de 05.04.2024 

Domnul Viceprimar Sorin Hangan - Preşedintele de ședință: se poate 
vota. 

Cu 17 voturi ”pentru” - adoptat. 
 
Se trece la punctul 4 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre 

nr.61/25.03.2024 privind aprobarea înaintării unei cereri către Guvernul 
României de trecere din domeniul public al Statului Român si 
administrarea Instituției Prefectului Bistrița-Năsăud în domeniul public al 
Municipiului Bistrița a unui imobilul-teren situat în municipiul Bistrița, 
strada Grănicerilor, județul Bistrița-Năsăud 

Proiectul de hotărâre cuprinde 4 articole şi se adoptă cu votul deschis a 
cel puțin două treimi din numărul consilierilor locali în funcție. 

Domnul președinte de ședință solicită avizul Comisiei juridice şi 
administraţie publică locală. 

Domnul consilier Filip Tudor Alexandru - preşedintele Comisiei juridice şi 
administraţie publică locală: aviz favorabil, domnule președinte!  

Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință: mulțumesc!  
Deci este vorba de acea suprafață de 2640 care în 2018, printr-o 

hotărâre a consiliului local a fost transferată Instituției Prefectului pentru 
construirea unui Centru de servicii. Nu s-a mai realizat. Proiectul de hotărâre 
era că dacă nu se întâmplă în 3 ani, ne va reveni înapoi. Acuma trebuie să 
aprobăm în consiliul local cererea pe care s-o transmitem Guvernului 
României să ne retransmită terenul în domeniul public al municipiului.  

Dacă aveți alte întrebări, domnul Marina vă stă la dispoziție. Nu aveți. Vă 
rog să votăm. Dați drumul la vot! 

O să vă rog să votați cu toții, că avem nevoie de 15 voturi. Este vorba de 
recuperarea patrimoniului. Domnul Filip votați sau așa, în regulă.  

Cu 17 voturi ”pentru” proiectul a fost adoptat. 
 

Se trece la punctul 5 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre 
nr.62/25.03.2024 privind aprobarea concesionării prin licitație publică a 
două imobile-terenuri, situate în intravilanul municipiului Bistrița, zona 
Subcetate, în vederea edificării unor locuințe unifamiliale, proprietate 
personală pentru tinerii din municipiul Bistrița 
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Proiectul de hotărâre cuprinde 12 articole şi se adoptă cu votul deschis al 

majorității consilierilor locali în funcție. 
Domnul președinte de ședință solicită avizele comisiilor de specialitate.  
Doamna consilier Hudrea Daniela - secretarul Comisiei economice: aviz 

favorabil. 
Domnul consilier Munthiu Cristiean – președintele Comisiei de urbanism: 

aviz favorabil. 
Domnul consilier Filip Tudor Alexandru - preşedintele Comisiei juridice şi 

administraţie publică locală: aviz pozitiv. 
Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință: dacă sunt 

intervenții?  Nu sunt. Vă rog să dați drumul la vot. Putem vota! 
Cu 17 voturi ”pentru” proiectul a fost adoptat. 

 
Se trece la punctul 6 de pe ordinea de zi:  Proiect de hotărâre 

nr.63/25.03.2024 privind aprobarea prelungirii duratei contractului de 
închiriere încheiat cu societatea Sweet Icecream S.R.L pentru utilizarea 
terenului în suprafață de 9 mp, situat în municipiul Bistrița,                   
str. Liviu Rebreanu, în fața imobilului nr.13, pe care este amplasată o 
construcție provizorie pentru comercializare înghețată artizanală 

Proiectul de hotărâre cuprinde 5 articole şi se adoptă cu votul deschis al 

majorității consilierilor locali în funcție. 
Domnul președinte de ședință solicită avizele comisiilor de specialitate.  
Doamna consilier Hudrea Daniela - secretarul Comisiei economice: aviz 

favorabil. 
Domnul consilier Filip Tudor Alexandru - preşedintele Comisiei juridice şi 

administraţie publică locală: aviz favorabil. 
Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință: dacă sunt 

intervenții?  Nu sunt. Vă rog să dați drumul la vot! Putem vota! 
Cu 17 voturi ”pentru” proiectul a fost adoptat. 
  
Se trece la punctul 7 de pe ordinea de zi:  Proiect de hotărâre 

nr.64/25.03.2024 privind aprobarea prelungirii duratei contractului de 
concesiune nr.10397/250/E/2010 încheiat cu Societatea Univers Teo 
Distribution S.R.L. pentru terenul în suprafaţă de 26 mp, situat în 
municipiul Bistriţa, Bulevardul Decebal nr.44, aferent construcției cu 
destinația de spațiu comercial proprietatea societății 

Proiectul de hotărâre cuprinde 5 articole şi se adoptă cu votul deschis al 

majorității consilierilor locali în funcție. 
Domnul președinte de ședință solicită avizul  Comisiei juridice şi 

administraţie publică locală. 
Domnul consilier Filip Tudor Alexandru - preşedintele Comisiei juridice şi 

administraţie publică locală: aviz pozitiv. 
Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință: intervenții 

dacă sunt?  Nu sunt. Vă rog să dați drumul la vot!  
Da, cu 16 voturi ”pentru” proiectul a fost adoptat. 
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Domnul consilier Codărean Cristian Vasile este absent din sala de 
ședință. 

 
Se trece la punctul 8 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre 

nr.69/09.04.2024 privind definitivarea înscrierii imobilului-teren identificat 
în CF nr.74326 Bistriţa, situat în municipiul Bistrița, localitatea 
componentă Sigmir, str.Valea Măgherușului, nr.11A, în proprietatea 
Municipiului Bistriţa, domeniul privat 

Proiectul de hotărâre cuprinde 7 articole şi se adoptă cu votul deschis al 

majorității consilierilor locali în funcție. 
Domnul președinte de ședință solicită avizul  Comisiei juridice şi 

administraţie publică locală. 
Domnul consilier Filip Tudor Alexandru - preşedintele Comisiei juridice şi 

administraţie publică locală: aviz favorabil. 
Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință: dacă sunt  

intervenții?  Nu sunt. Vă rog să dați drumul la vot!  
Cu 16 voturi ”pentru” proiectul a fost adoptat.  
Domnul consilier Codărean Cristian Vasile este absent din sala de 

ședință. 
 
Se trece la punctul 9 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre 

nr.70/10.04.2024 privind stabilirea unor măsuri în vederea înscrierii în 
sistemul integrat de cadastru și carte funciară a imobilului, construcție 
și teren aferent, cu destinația de Centru de Întreţinere Corporală ”Casa 
EMA”, situat în Bistrița, strada Parcului nr.2 bis 

Proiectul de hotărâre cuprinde 7 articole şi se adoptă cu votul deschis al 

majorității consilierilor locali în funcție. 
Domnul președinte de ședință solicită avizul  Comisiei juridice şi 

administraţie publică locală. 
Domnul consilier Filip Tudor Alexandru - preşedintele Comisiei juridice şi 

administraţie publică locală: aviz favorabil. 
Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință: mulțumesc! 

Intervenții, dacă sunt?  Vă rog să dați drumul la vot!  
Cu 16 voturi ”pentru” proiectul a fost adoptat.  
Domnul consilier Codărean Cristian Vasile este absent din sala de 

ședință. 
 
Se trece la punctul 10 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre 

nr.71/10.04.2024 privind aprobarea prelungirii duratei contractului de 
închiriere încheiat cu societatea AQUABIS S.A.Bistriţa-Năsăud, având ca 
obiect spaţiul proprietate publică a municipiului Bistrița situat în strada 
Constantin Roman Vivu (fost PT 30) cu destinația de “atelier de 
întreținere contoare, verificări metrologice, vestiar și magazie pentru 
secția rețele” 
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Proiectul de hotărâre cuprinde 6 articole şi se adoptă cu votul deschis al 

majorității consilierilor locali în funcție. 
Domnul președinte de ședință solicită avizul  Comisiei juridice şi 

administraţie publică locală. 
Domnul consilier Filip Tudor Alexandru - preşedintele Comisiei juridice şi 

administraţie publică locală: aviz favorabil. 
Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință: mulțumesc! 

Intervenții? Nu sunt. Vă rog să dați drumul la vot! Putem vota. 
Cu 17 voturi ”pentru” proiectul a fost adoptat.  
 
Se trece la punctul 11 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre 

nr.72/10.04.2024 privind aprobarea închirierii prin licitație publică a unor 
suprafețe de teren, proprietate publică a municipiului Bistriţa, pe care 
sunt amplasate mijloace de publicitate 

Proiectul de hotărâre cuprinde 13 articole şi se adoptă cu votul deschis al 

majorității consilierilor locali în funcție. 
Domnul președinte de ședință solicită avizele comisiilor de specialitate.  
Doamna consilier Hudrea Daniela - secretarul Comisiei economice: aviz 

favorabil. 
Domnul consilier Munthiu Cristiean – președintele Comisiei de urbanism: 

aviz favorabil. 
Domnul consilier Filip Tudor Alexandru - preşedintele Comisiei juridice şi 

administraţie publică locală: aviz favorabil. 
Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință: mulțumesc! 

Dacă sunt intervenții? 
Domnul consilier Pavelean Nicolae: mulțumesc, domnule președinte!  
Domnul primar, dacă tot suntem la capitolul panouri publicitare, văd aici 

14 locații unde înțeleg că urmează să se amplaseze sau, mă rog, se vor 
amplasa, în urma acestui proiect, mai multe panouri.  

Revin cu întrebarea: panourile pe care le-am amplasat noi în ultimii ani, 
pentru care s-au alocat bani de la bugetul local, până la urmă vor mai fi date 
spre închiriere sau nu? Sau ce aveți de gând să facem cu ele? Pentru că 
dumneavoastră ați promis că o să fie un, mă rog, un obiectiv de investiții care 
va aduce bani pentru Bistrița și atunci de asta vă întreb. Mulțumesc! 

Domnul Ioan Turc – Primarul municipiului Bistrița: da, domnule consilier, 
noi intenționam și intenționăm în continuare să mai amplasăm cel puțin încă 
șase asemenea panouri publicitare. Nu am putut să facem acest lucru pentru 
că cele mai bune locații sunt pe culoarele de mobilitate pe care am avut și mai 
avem investiții în derulare. După ce vom finaliza propriile noastre investiții, 
vom scoate acest pachet la licitație pentru a concesiona acest serviciu de 
publicitate, pentru a putea fi folosite, sau infrastructura noastră să fie folosită 
pentru publicitate.  

În ceea ce privește conținutul hotărârii de consiliul local de astăzi, fac 
următoarea precizare: prin modul în care am gândit proiectul de hotărâre, cei 
care dețin asemenea mijloace de publicitate sau dețin o infrastructură sau cei 
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care urmează să realizeze o infrastructură trebuie, într-un termen de șase luni 
de zile de la semnarea contractului, să-și modernizeze infrastructura pe care o 
au în așa fel încât să răspundă exigențelor momentului. Adică să vină cu 
mijloace cu panouri publicitare electronice care, unu - să permită cu adevărat 
derularea unei publicități moderne, și doi  - să contribuie la aspectul orașului, 
la îmbunătățirea aspectului orașului. Ceea ce avem în momentul de față, din 
punctul meu de vedere, este depășit de vreo 20 de ani, deci intrăm într-o altă 
etapă, de aceea am și dat un exemplu, montând cele trei panouri publicitare 
ale Primăriei, cu siguranță.  

Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință: alte 
intervenții, dacă sunt? Nu sunt, vă rog să dați drumul la vot! Se poate vota. 

Cu 16 voturi ”pentru” proiectul a fost adoptat. Domnul consilier Elisei 
Radu Claudiu este absent din sala de ședințe. 

  
Se trece la punctul 12 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre 

nr.73/10.04.2024 privind aprobarea extinderii spațiului locativ cu 
destinația de locuință, situat în imobilul din municipiul Bistrița, 
str.Al.Vlahuță, nr.5, utilizat în baza unui contract de locațiune, încheiat în 
favoarea familiei Marcu 

Proiectul de hotărâre cuprinde 5 articole şi se adoptă cu votul secret al 

majorității consilierilor locali în funcție. 
Domnul președinte de ședință solicită avizele comisiilor de specialitate.  
Doamna consilier Hudrea Daniela - secretarul Comisiei economice: se 

avizează nefavorabil. 
Domnul consilier Filip Tudor Alexandru - preşedintele Comisiei juridice şi 

administraţie publică locală: aviz favorabil, domnule președinte, în condițiile în 
care este acoperită de lege această cerință a respectivului domn. 

Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință: mulțumesc! 
Dacă sunt intervenții pe marginea acestui proiect de hotărâre? Nu sunt, vă rog 
să dați drumul la vot! Este vot secret! Da, vă rog să votați stimați colegi, votul 
este secret.  

Încă patru colegi care n-au votat, trei, doi. E secret,  puteți vota pentru, 
împotrivă,  Nu e nicio problemă doar să votați.  

Cu 13 voturi ”pentru”, două ”împotrivă”, o ”abținere” proiectul a fost 
adoptat. (domnul consilier Elisei Radu Claudiu este absent momentan din sala 
de ședințe). 

 
Se trece la punctul 13 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre 

nr.74/10.04.2024 privind aprobarea execuţiei bugetului local, bugetului 
instituţiilor publice finanţate din venituri proprii şi subvenţii din bugetul 
local, bugetului creditelor interne și bugetului fondurilor externe 
nerambursabile al municipiului Bistrița pe anul 2023 

Proiectul de hotărâre cuprinde 7 articole şi se adoptă cu votul deschis al 
majorității consilierilor locali în funcție. 

Domnul președinte de ședință solicită avizul Comisiei economice. 
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Doamna consilier Hudrea Daniela - secretarul Comisiei economice: aviz 
favorabil. 

Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință: mulțumesc! 
Dacă sunt intervenții? Nu sunt, vă rog să dați drumul la vot! 

 
Cu 15 voturi ”pentru” și o ”abținere” a domnului consilier Bria Dumitru 

Alexandru, proiectul a fost adoptat. (domnul consilier Elisei Radu Claudiu este 
absent momentan din sala de ședințe). 

 
Se trece la punctul 14 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre 

nr.75/10.04.2024 privind aprobarea execuţiei bugetului local, bugetului 
instituţiilor publice finanţate din venituri proprii şi subvenţii din bugetul 
local, bugetului creditelor interne și bugetului fondurilor externe 
nerambursabile al municipiului Bistrița pe Trimestrul I anul 2024 

Proiectul de hotărâre cuprinde 7 articole şi se adoptă cu votul deschis al 
majorității consilierilor locali în funcție. 

Domnul președinte de ședință solicită avizul Comisiei economice. 
Doamna consilier Hudrea Daniela - secretarul Comisiei economice: aviz 

favorabil. 
Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință: dacă sunt 

intervenții? Nu sunt, vă rog să dați drumul la vot! Putem vota. 
Cu 15 voturi ”pentru” și o ”abținere” a domnului consilier Bria Dumitru 

Alexandru, proiectul a fost adoptat. (domnul consilier Elisei Radu Claudiu este 
absent momentan din sala de ședințe). 

 
Se trece la punctul 15 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre 

nr.76/10.04.2024 privind aprobarea proiectului „Amenajare perdele verzi 
limitrofe DN17 în Unirea și Viișoara” și a cheltuielilor legate de proiect  

Proiectul de hotărâre cuprinde 6 articole şi se adoptă cu votul deschis al 
majorității consilierilor locali în funcție. 

Domnul președinte de ședință solicită avizul Comisiei economice. 
Doamna consilier Hudrea Daniela - secretarul Comisiei economice:  
Se avizează favorabil proiectul de hotărâre a consiliului local  

nr.76/10.04.2024, cu următorul amendament: 
Se modifică art.2 alin.(2) care va avea următorul conţinut: 
„ART.2. (2) Se aprobă contribuția proprie în proiect a Municipiului 

Bistrița, în cuantum de 1.908.983,95 lei inclusiv TVA, din care cheltuielile 
neeligibile ale proiectului sunt în valoare de 1.668.193,68 lei inclusiv TVA, iar 
contribuția de 2% din valoarea eligibilă a proiectului, în cuantum de 
240.790,27 lei inclusiv TVA, reprezentând cofinanțarea proiectului”. 

Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință: dacă sunt 
intervenții? 

Nu știu dacă miliard, cred că a zis un miliard în bani vechi, cred că e 
vorba de un milion. Da, colega a citit ... unii încă nu ne-am obișnuit cred că. 
Vă rog să îmi spuneți suma exactă, cum? Un milion.... 
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Doamna consilier Hudrea Daniela - secretarul Comisiei economice: un 
milion am zis da, da, da. Că-i da, 1.908.983,95 așa. Și eu am zis un miliard?  
Doamne, și deci asta este contribuția proprie, inclusiv TVA, din care 
cheltuielile neeligibile ale proiectului sunt de 1.668.193,668 lei inclusiv TVA, iar 
contribuția de 2% din valoarea eligibilă a proiectului în cuantum de 240.790,27 
lei inclusiv TVA, reprezentând cofinanțare a proiectului.  

Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință: am înțeles 
mulțumesc, dacă sunt alte intervenții? Nu sunt. Vă rog să dați drumul la vot! 

Domnul consilier Filip Tudor Alexandru: să votăm amendamentul. 
Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință: da, scuze, 

scuze, prima dată trebuie să votăm amendamentul din Comisia economică. 
Vot pentru amendament, putem vota. 

Domnul Elisei, votați? Mulțumesc! 
Cu 17 voturi ”pentru” amendamentul a fost adoptat.  
Și vot pe proiectul de hotărâre cu amendamentul deja adoptat.  
Vă rog să dați drumul la vot! Se poate vota. Domnul Munthiu, domnul 

Stan ... 
Cu 17 voturi ”pentru” proiectul a fost adoptat. Mulțumesc! 
 
Se trece la punctul 16 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre 

nr.77/10.04.2024 privind aprobarea Acordului de Înfrăţire între municipiul 
Bistriţa, judeţul Bistriţa-Năsăud din România şi oraşul Kisvárda, judeţul 
Szabolcs-Szatmár-Bereg, din Ungaria 

Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință: sper că     
n-am greșit. 

Proiectul de hotărâre cuprinde 5 articole şi se adoptă cu votul deschis al 
majorității consilierilor locali în funcție. 

Domnul președinte de ședință solicită avizul Comisiei juridice şi 
administraţie publică locală. 

Domnul consilier Filip Tudor Alexandru - preşedintele Comisiei juridice şi 
administraţie publică locală: Comisia juridică a acordat aviz favorabil, iar 
secretarul Comisiei juridice, domnul Mathe, ne va pronunța perfect.Vă rog,  
domnul Mathe! 

Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință: da, dacă 
sunt intervenții? Vă rog, domnul Mathe! 

Domnul consilier Mathe Attila: în acest mandat au fost votate mai multe 
proiecte istorice pentru comunitatea maghiară din Bistrița și vreau să vă 
mulțumesc pentru acest lucru, dragi colegi! Cu doi ani în urmă am admis 
prima grupă de creșă maghiară din oraș și premiera ce este și acum - Acordul 
de înfrățire între municipiul Bistrița și orașul Kisvárda din Ungaria, judeţul 
Szabolcs-Szatmár-Bereg. 

Relațiile internaționale sunt doar în beneficiul comunității, iar 
dumneavoastră ați conștientizat asta. Vă mulțumesc că mi-ați votat proiectele! 
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Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință:  Szabolcs-
Szatmár-Bereg, da, mulțumesc! 

Dacă sunt alte intervenții? Nu sunt, atunci să votăm, să fie într-un ceas 
bun! Cine este ”pentru”? Domnul Elisei?  

Cu 17 voturi ”pentru” proiectul a fost adoptat. 
 
Se trece la punctul 17 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre 

nr.78/10.04.2024 pentru modificarea Hotărârii Consiliului local al 
municipiului Bistrița nr.13/31.01.2024 privind însușirea documentaţiilor 
cadastrale de primă înregistrare în sistemul integrat de cadastru și carte 
funciară a unor imobile situate în Bistrița, având destinații de uz și 
interes public local, străzi și ape curgătoare și înscrierea lor în 
proprietatea Municipiului Bistrita, domeniul public 

Proiectul de hotărâre cuprinde 5 articole şi se adoptă cu votul deschis al 
majorității consilierilor locali în funcție. 

Domnul președinte de ședință solicită avizul Comisiei juridice şi 
administraţie publică locală. 

Domnul consilier Filip Tudor Alexandru - preşedintele Comisiei juridice şi 
administraţie publică locală: aviz favorabil. 

Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință: mulțumesc, 
dacă sunt intervenții? Nu sunt. Vă rog să dați drumul la vot! Putem vota. 

Cu 17 voturi ”pentru”  proiectul a fost adoptat. 
 
Se trece la punctul 18 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre 

nr.79/10.04.2024 pentru modificarea Hotărârii nr.18/31.01.2023 a 
Consiliului local al municipiului Bistrița, privind aprobarea 
Documentațiilor de avizare a lucrărilor de intervenții și a indicatorilor 
tehnico-economici pentru 9 blocuri de locuințe, în vederea îmbunătățirii 
eficienţei energetice  

Proiectul de hotărâre cuprinde 4 articole şi se adoptă cu votul deschis al 

majorității consilierilor locali în funcție. 
Domnul președinte de ședință solicită avizul Comisiei economice. 
Doamna consilier Hudrea Daniela - secretarul Comisiei economice: aviz 

favorabil. 
Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință: dacă sunt 

intervenții?  Nu sunt. Vă rog să dați drumul la vot! Putem vota. 
Cu 16 voturi ”pentru”  proiectul a fost adoptat. (Domnul consilier 

Codărean Cristian Vasile este absent momentan din sala de ședință.) 
 
Se trece la punctul 19 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre 

nr.80/10.04.2024 pentru modificarea Hotărârii nr.19/31.01.2023 a 
Consiliului local al municipiului Bistrița, privind aprobarea 
Documentațiilor de avizare a lucrărilor de intervenții și a indicatorilor 
tehnico-economici pentru 26 blocuri de locuințe, în vederea îmbunătățirii 
eficienţei energetice 
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Proiectul de hotărâre cuprinde 30 de articole şi se adoptă cu votul 
deschis al majorității consilierilor locali în funcție. 

Domnul președinte de ședință solicită avizul Comisiei economice. 
Doamna consilier Hudrea Daniela - secretarul Comisiei economice: aviz 

favorabil. 
Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință: mulțumesc! 

Dacă sunt intervenții?  Nu sunt. Vă rog să dați drumul la vot! Putem vota. 
Domnul Bria, votați? Vă rog! 
Cu 17 voturi ”pentru”  proiectul a fost adoptat. 
  
Se trece la punctul 20 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre 

nr.81/10.04.2024 privind aprobarea Studiului de fezabilitate și a 
indicatorilor tehnico-economici ai obiectivului de investiții “Extindere 
reţele de iluminat public Subcetate etapa II”, municipiul Bistriţa 

Proiectul de hotărâre cuprinde 6 articole şi se adoptă cu votul deschis al 

majorității consilierilor locali în funcție. 
Domnul președinte de ședință solicită avizele comisiilor de specialitate.  
Doamna consilier Hudrea Daniela - secretarul Comisiei economice: aviz 

favorabil. 
Domnul consilier Munthiu Cristiean – președintele Comisiei de urbanism: 

aviz favorabil. 
Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință: mulțumesc! 

Dacă sunt intervenții?  Nu sunt. Vă rog să dați drumul la vot! Putem vota. 
Cu 17 voturi ”pentru”  proiectul a fost adoptat. 
 
Se trece la punctul 21 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre 

nr.82/11.04.2024 privind aprobarea Studiului de fezabilitate și a 
indicatorilor tehnico-economici pentru obiectivul de investiții: 
”Modernizare Piața agroalimentară Decebal” 

Proiectul de hotărâre cuprinde 4 articole şi se adoptă cu votul deschis al 

majorității consilierilor locali în funcție. 
Domnul președinte de ședință solicită avizele comisiilor de specialitate.  
Doamna consilier Hudrea Daniela - secretarul Comisiei economice: aviz 

favorabil. 
Domnul consilier Munthiu Cristiean – președintele Comisiei de urbanism: 

aviz favorabil. 
Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință: mulțumesc! 

Intervenții - dacă sunt?  Nu sunt. Vă rog să dați drumul la vot! Putem vota. 
 
Cu 16 voturi ”pentru” și o ”abținere” a domnului consilier Elisei Radu 

Claudiu,  proiectul a fost adoptat. Mulțumesc! 
 
Se trece la punctul 22 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre 

nr.83/11.04.2024 privind modificarea Hotărârii nr.80/27.04.2023 a 
Consiliului Local al Municipiului Bistrița, privind aprobarea Studiului de 
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Fezabilitate și a indicatorilor tehnico-economici pentru obiectivul de 
investiții „Turnare cauciuc de protecție la spații de joacă în Municipiul 
Bistrița și localitățile componente” 

Proiectul de hotărâre cuprinde 4 articole şi se adoptă cu votul deschis al 

majorității consilierilor locali în funcție. 
Domnul președinte de ședință solicită avizele comisiilor de specialitate.  
Doamna consilier Hudrea Daniela - secretarul Comisiei economice: aviz 

favorabil. 
Domnul consilier Filip Tudor Alexandru - preşedintele Comisiei juridice şi 

administraţie publică locală: aviz pozitiv. 
Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință: mulțumesc! 

Dacă sunt intervenții?   
Domnul consilier Pavelean Nicolae: da, mulțumesc, domnule președinte! 

Aș vrea o întrebare: dacă se poate, cineva din executiv, să ne explice la 
numărul 11 văd locul de joacă din Parcul municipal, strada Parcului. Aș vrea 
să-mi confirmați sau să-mi spună cineva dacă este vorba despre parcul de 
joacă sau spațiul de joacă din capătul parcului mare din apropierea parcării 
Săli Polivalente? Pentru că acolo sunt mai mulți oameni care mi-au spus și 
într-adevăr, mi-au trimis și poze, sunt multe echipamente din acest spațiu de 
joacă la care, în urma montării lor, că știu că s-au montat mai recent, nu există 
tartan amplasat acolo și în special când e vremea nu foarte favorabilă, se 
formează nămol acolo, se formează un spațiu nu tocmai propice pentru copii. 
Aș vrea să-mi confirmați dacă este vorba de acest spațiu și dacă în acest 
proiect se vor include și acele echipamente pentru sport, nu doar spațiu de 
joacă pentru copii, ci și destinat pentru activitățile sportive în acea zonă. 
Mulțumesc! 

Domnul Ioan Turc – Primarul municipiului Bistrița: domnule consilier,  
plecând de la constatarea că mai ales în sezonul cald, parcul este 
supraaglomerat, că locurile de joacă, atât cel pe latura de est, cât și de pe 
latura de vest a parcului, sunt pline, am luat decizia de a extinde locul de 
joacă de pe latura de est a Parcului Municipal, dinspre Sala Polivalentă. Am 
mers în două etape. Inițial am montat piese, piese noi, am venit și cu 
trambulina, care atrage foarte mulți copii în parc.  
Am venit și cu trenulețul Tomas, care e savurat de către cei mici, iar acum 
venim cu suprafața de tartan. Discutăm despre 10 locuri de joacă care vor fi 
tratate în această modalitate. Peste tot s-au pus piese de joacă noi, iar în 
etapa a doua venim cu alte 11 locuri de joacă. Practic, toate locurile de joacă 
din oraș vor avea parte de acest tratament, cele care nu au fost evident 
modernizate până acum. Mai mult decât atât, suntem în derulare cu un proiect 
de parteneriat între Primăria Municipiului Bistrița și societăți comerciale din 
Bistrița. Personal, am făcut discuții cu antreprenori din Bistrița care sunt 
dispuși să cumpere, pe cheltuiala societăților pe care le reprezintă, pe care le 
administrează, mobilier smart pe care de asemenea îl vom amplasa în locurile 
de joacă, în micile parcuri pentru pentru cei mici, pentru că pot fi tratate și în 
acest mod.  
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Răspunsul este da. E vorba despre locul de joacă dinspre Sala 
Polivalentă.  

Domnul consilier Pavelean Nicolae: aș mai avea o întrebare Domnule 
primar, mai este un spațiu de joacă în spatele Cinematografului Dacia, mai 
exact pe Aleea Trandafirilor, tot așa mi-a mi-a fost semnalat din partea unui 
cetățean faptul că arată nu tocmai prietenos cu copiii, în special pentru că 
este frecventat de anumite persoane, nu vreau să spun cum, dar v-aș întreba 
dacă este luat în calcul și acest spațiu de joacă pentru a fi reabilitat și ce 
putem să facem să nu mai fie frecventat de aceste persoane care, mă rog, 
uneori, pot să pună în pericol copiii care se joacă acolo. 

Domnul Ioan Turc – Primarul municipiului Bistrița: toate spațiile de joacă 
au sau vor avea parte de același tratament. Mă refer la spațiile de joacă care 
presupun o intervenție. Nu mă refer la cele care au fost modernizate în ultima 
perioadă, pentru că s-au făcut destul de multe lucruri din acest punct de 
vedere, inclusiv cel de pe Trandafirilor.  

În ceea ce privește ținerea sub control a acestui fenomen, da, știm că 
sunt locuri unde se adună cu predilecție persoane care deranjează, care 
afectează ordinea și liniștea publică. Poliția locală are în vedere aceste 
perimetre și nu de puține ori, dacă veți solicita un raport la Poliția locală, veți 
constata că se fac deplasări la aceste locații, că există multe misiuni care au 
în vedere rezolvarea problemelor, fie sesizate de către locatari, fie o fac din 
proprie inițiativă cei de la Poliția locală, conform unui plan pus la dispoziție 
conform Regulamentului intern.  

În ceea ce privește rezolvarea la un nivel superior a problemelor de 
acest gen, vom putea spune că da, avem o soluție bună sau foarte bună 
atunci când noul sistem de supraveghere video din oraș va deveni o realitate 
și vă asigur pe toți că acest lucru este avut în vedere și îl vom promova în 
perioada următoare. Mulțumesc! 

Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință: mulțumesc! 
Dacă sunt alte intervenții? Nu sunt. Vă rog să dați drumul la vot. Putem vota. 

 Cu 17 voturi ”pentru”  proiectul a fost adoptat. 
 
Se trece la punctul 23 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre 

nr.84/11.04.2024 privind aprobarea Studiului de fezabilitate și a 
indicatorilor tehnico-economici pentru obiectivul de investiţii 
„AMENAJARE SCUAR ȘI SPAȚIU DE JOACA” în Mun. Bistrița, localitatea 
componenta Unirea, str. Scolii, nr. 8 

Proiectul de hotărâre cuprinde 4 articole şi se adoptă cu votul deschis al 

majorității consilierilor locali în funcție. 
Domnul președinte de ședință solicită avizele comisiilor de specialitate.  
Doamna consilier Hudrea Daniela - secretarul Comisiei economice: aviz 

favorabil. 
Domnul consilier Munthiu Cristiean – președintele Comisiei de urbanism: 

aviz favorabil. 
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Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință: Dacă sunt 
intervenții? Nu sunt. Dați drumul la vot.   

Cu 16 voturi ”pentru” proiectul a fost adoptat. (domnul consilier Bria 
Dumitru Alexandru este absent momentan din sala de ședințe). 

 
Se trece la punctul 24 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre 

nr.85/11.04.2024 privind aprobarea Studiului de fezabilitate și a 
indicatorilor tehnico-economici pentru obiectivul de investiţii „Turnare 
cauciuc de protecție la spații de joacă – etapa 2” în municipiul Bistrița și 
localitățile componente 

Proiectul de hotărâre cuprinde 4 articole şi se adoptă cu votul deschis al 

majorității consilierilor locali în funcție. 
Domnul președinte de ședință solicită avizele comisiilor de specialitate.  
Doamna consilier Hudrea Daniela - secretarul Comisiei economice: aviz 

favorabil. 
Domnul consilier Munthiu Cristiean – președintele Comisiei de urbanism: 

aviz favorabil. 
Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință: Dacă sunt 

intervenții? Nu sunt. Vă rog să dați drumul la vot. Se poate vota. 
Cu 17 voturi ”pentru” proiectul a fost adoptat. 
 
Se trece la punctul 25 de pe ordinea de zi: (completare la dispoziția 

de convocare) Proiect de hotărâre nr.87/18.04.2024 privind aprobarea 
trecerii din domeniul public în domeniul privat al Municipiului Bistriţa a 
imobilelor-constructii situate în incinta bazei de agrement din municipiul 
Bistrița, strada Poligonului nr.26, în vederea dezafectării, casării și 
valorificării pentru realizarea obiectivului de investiții ”Complex de 
agrement” 

Proiectul de hotărâre cuprinde 6 articole şi se adoptă cu votul deschis al 

majorității consilierilor locali în funcție. 
Domnul președinte de ședință comunică avizul comisiilor de specialitate 

reunite: aviz favorabil. 
Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință: dacă sunt 

intervenții? Nu sunt. Vă rog să dați drumul la vot! Putem vota. 
Cu 17 voturi ”pentru” proiectul a fost adoptat. 
 
 
Se trece la punctul 26 de pe ordinea de zi: (completare la dispoziția 

de convocare) Proiect de hotărâre nr.88/18.04.2024 privind aprobarea 
efectuării unui schimb de imobile între Municipiul Bistriţa şi Societatea 
Lucrări Drumuri și Poduri S.A Bistrița  

Proiectul de hotărâre cuprinde 9 articole şi se adoptă cu votul deschis a 
cel puțin două treimi din numărul consilierilor locali în funcție. 

Domnul președinte de ședință comunică avizul comisiilor de specialitate 
reunite: aviz favorabil. 
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Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință: dacă sunt 
intervenții? Nu sunt. Vă rog să votăm!  

Cu 17 voturi ”pentru” proiectul a fost adoptat. 
 
Se trece la punctul 27 de pe ordinea de zi: (completare la dispoziția 

de convocare - Diverse): Petiția nr.109/28/21.02.2024 a domnului Hădărău 
Patrik, prin Cabinet de avocat Hedeș Andreea- Ioana și Informarea 
nr.109/28/03.04.2024 a Arhitectului șef și a Direcției Juridice, Resurse 
Umane, Administrație Publică 

Domnul consilier Munthiu Cristiean – președintele Comisiei de urbanism: 
comisia de urbanism a votat pentru susținerea punctului de vedere al 
aparatului tehnic din cadrul primăriei.  

Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință: așa și 
Comisia juridică? 

 Domnul consilier Filip Tudor Alexandru - preşedintele Comisiei juridice 
şi administraţie publică locală: da, același lucru. Comisia juridică susține 
punctul de vedere al executivului. 

Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință: așa, dacă 
sunt intervenții? Nu sunt. O să votăm... da, da, o să votăm că suntem de 
acord cu punctul de vedere emis de executivul primăriei.  

Vă rog să votați! 
Cu 15 voturi ”pentru” și o ”abținere” a domnului Pavelean Nicolae – a 

fost susținut punctul de vedere al executivului. 
(Domnul consilier Elisei Radu Claudiu este absent momentan din sala de 

ședințe). 
  
Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință:  
Interpelări – ultimul capitol – vă rog, stimați consilieri! 
 
Domnul consilier Munthiu Cristiean: mulțumesc! Domnule primar, stimați 

colegi, vă anunț că am intenția de a demara, de a porni de a depune un 
proiect de modificare a Hotărârii numărul 225 din 27.10.2022 a Consiliului 
Local privind actualizarea strategiei dezvoltare locale a municipiului Bistrița pe 
perioada 2010-2030, în care doresc să includem câteva elemente care să 
asigure creșterea accesibilității orașului pentru persoanele cu dizabilități. De 
săptămâna viitoare o să vă cer sprijinul să mă ajutați. Eu am pregătit, în mare, 
acest proiect de hotărâre pe care îl voi înainta pe calea normală pentru a se 
transforma, eventual într-o hotărâre de consiliu. Vă mulțumesc mult! 

Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință:  vă rog, 
domnule primar! 

Domnul Ioan Turc – Primarul municipiului Bistrița: domnule consilier, vă 
felicit pentru modul pragmatic în care vă exprimați pe această temă, una 
extrem de importantă, dar și cu oarecare sensibilitate. Inițiativa mi se pare 
corectă și vă asigur că veți avea tot suportul meu și al colegilor mei din 
primărie. Da, e nevoie de o mai bună accesibilitate. Până la urmă, persoanele 
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cu dizabilități locomotorii sau cu dizabilități de vedere sunt cetățeni egali în 
drepturi și societatea, comunitatea are obligația de a face mai mult pentru ca 
acești oameni să trăiască în condiții cât mai bune, să se poată deplasa în 
condiții cât mai bune. Sunt multe lucruri pe care putem să le avem în vedere. 
Am avut deja discuții pe această temă, inclusiv cu domnul profesor Brad, care 
este autorul unor studii comandate de Primăria Municipiului Bistrița. Știm, 
există experiență în orașe, îndeosebi din Europa apuseană și cred că Bistrița 
poate să se ridice la un standard foarte înalt, sigur, cu anumite costuri 
necesare, costuri pe care le apreciez ca fiind dezirabile.  

Domnul consilier Munthiu Cristiean: mulțumesc, domnule primar! 
Domnul consilier Pavelean Nicolae: mulțumesc, domnule președinte! 
Domnule primar, în Bistrița există anumite intervale orare în care traficul 

este, nu, n-aș spune neapărat sufocat, dar este îngreunat și cei care au 
ghinionul să aibă de circulat în aceste intervale orare își mănâncă câteva ore 
pe zi în trafic. Sigur că, cauzele pentru care am ajuns aici sunt mult mai 
adânci, nu vreau să discut asta, dar există anumiți factori perturbatori pe care 
cred eu că i-am putea influența și am putea să scăpăm de ei și astfel să 
reducem puțin impactul asupra traficului din Bistrița. Și am să vă dau două 
două exemple: primul exemplu ar fi aceste mașini pentru școlile de șofer care, 
dacă sunt introduse în trafic cu începători în aceste intervale orare aglomerate 
sunt un factor perturbator care, mă rog, îngreunează și mai mult traficul. Și al 
doilea ar fi, spre exemplu, mașinile de colectare a deșeurilor. Chiar în această 
dimineață, un cetățean mi-a trimis câteva poze pe zona Subcetate unde, un 
șir întreg de mașini a trebuit să aștepte în spatele unei mașini de colectare a 
gunoiului minute în șir, deși se grăbeau să ajungă spre serviciu și spre job. 
Cred că pe aceste două componente am putea să influențăm acești factori 
perturbatori destul de simplu și vreau să vă întreb și să vă propun, cel puțin 
spre exemplu, cu operatorul de salubrizare - dacă nu am putea să începem să 
avem o discuție. Probabil că contractul pe care îl avem, în momentul de față, 
nu prevede anumite intervale orare pentru colectarea deșeului. De aceea 
poate că ar fi benefic ca pe viitor, când revizuim contractul, să prevedem 
anumite ore pentru colectare. La fel am putea, poate, ca să discutăm și cu cei 
care au aceste firme pentru școlile de șofer, să reglăm și să stabilim un 
anumit interval orar în care să iasă pe stradă, pentru a nu perturba și mai mult 
traficul în aceste ore. Vreau să știu care este părerea dumneavoastră și dacă 
putem să avem aceste demersuri. Mulțumesc! 

Domnul Ioan Turc – Primarul municipiului Bistrița: domnule consilier, 
modalitatea principală prin care putem să reducem numărul de mașini din 
municipiul Bistrița, cel puțin pentru anumite intervale orare este, știm foarte 
bine, realizarea Centurii ocolitoare. Eu am pledat pentru acest proiect cât am 
putut de mult. Este de notorietate faptul că imediat în 2021, eram în 
pandemie, după preluarea mandatului, am mers la Ministerul Transporturilor, 
am mers la CNAIR, am semnat un protocol cu CNAIR-ul astfel încât, după 
finalizarea Studiului de fezabilitate de către această structură, de către 
această instituție, Primăria Municipiului Bistrița să preia efortul de realizare a 
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proiectului tehnic și de execuție pentru Centura ocolitoare a orașului. Știți 
foarte bine că aici, în această sală, la Primăria Municipiului Bistrița, a fost 
adiționat protocolul pe care l-am semnat inițial cu ministerul prin intrarea sau 
prin achiesarea și a Consiliului Județean, a comunei Budacul de Jos și a 
comunei Livezile.  

În ceea ce privește lucrări pe care le facem și veți observa, e o chestiune 
de zile până când vom demara aceste lucrări în Unirea, în Viișoara, prin 
repararea, nu de pe capitolul de investiții, prin repararea unor străzi și nu le 
spun de pământ, le spun de piatră, pentru că sunt străzi care au înghițit sute 
de mii de metri cubi de piatră în acești zeci de ani, vom putea crea soluții 
alternative pentru oamenii care locuiesc în zona respectivă pentru a ieși, în 
vederea ieșirii la DN17, în principal. Deci avem asemenea soluții pentru 
Viișoara și pentru Unirea.  

Cu cei de la salubritate am discutat pentru că într-adevăr, ceea ce 
spuneți dumneavoastră este corect, vom prinde, avem în vedere acest lucru.  

Noi am moștenit un contract, dar în viitorul sau prin viitorul contract, pe 
lângă mărirea suprafețelor care urmează să fie curățate, salubrizate de 
operatorul care va fi el, în urma licitației, în momentul de față sunt suprafețe 
care lipsesc, din punctul meu de vedere, absolut nejustificat. Vom avea și o 
reglementare clară cu privire la intervalele orare în care operatorul să nu aibă 
voie să aglomereze traficul sau să perturbe traficul și mai mult. Deocamdată, 
eu le-am transmis faptul că nu doresc să îi văd în trafic între orele 7,00 și 8,00 
și  între 16,00 și 17,00. 

 Mai avem o modalitate prin care sunt absolut convins că vom diminua 
traficul în Bistrița - punerea la punct a unui transport de călători de calitate, și 
aici amintesc: avem 10 autobuze electrice, urmează să finalizăm anumite 
lucrări, urmează, până la finalul anului, să venim cu un număr suplimentar de 
locuri de parcare pentru că se lucrează, se lucrează, se lucrează zi-lumină,  
pe de o parte, pe de altă parte urmează să vină alte 20 de autobuze electrice 
care vor face legătura între Bistrița și comuna Livezile. Eu cred că printr-o 
înțeleaptă abordare a acestei probleme putem, din acest portofoliu de 
autobuze, să rezolvăm problema legăturii până când vom finaliza, sau până 
când se va finaliza și evaluarea pentru celelalte două proiecte: mă refer 
Bistrița – Șieu Măgheruș și Bistrița – Budac, putem să acoperim, din ceea ce 
urmează să avem, și pentru aceste relații.  

Cred că transportul pe Linia verde fiind gratuit, mulți vor renunța la a 
mai folosi autoturismul personal, și mai cred că un transport pentru elevi 
gratuit, cu mijloace de deplasare moderne, cu asigurarea protecției copiilor 
prin prezența unui polițist local în mașină sau a unui lucrător al Serviciului 
Voluntariat pentru Situații de Urgență (SVSU) , prin preluarea copiilor din fața 
școlii și însoțirea lor, până la școală, de către alt polițist sau lucrător SVSU, 
vom diminua traficul la orele de vârf.  

Proiectul pilot referitor la transportul gratuit al elevilor la școală și de la 
școală - acasă va debuta peste câteva zile. Urmează ca să mă întâlnesc cu 
părinții copilașilor care vor intra în proiectul pilot, în acest proiect pilot. Sunt 
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absolut convins că rezultatul întâlnirii va fi unul foarte bun. Sunt absolut 
convins că vom reuși să transmitem un sistem de încredere părinților, că ceea 
ce face primăria face bine. Adică venim cu microbuze electrice noi-nouțe, 
venim cu preluarea copiilor din proximitatea casei, dintr-un areal în care nu 
avem transport public, în momentul de față. Vom avea polițist local în 
microbuz sau în microbuze. La școală îi vor aștepta un polițist sau un lucrător 
SVSU, vom asigura protecția copiilor și cred că vom avea cu zeci de mașini 
mai puțin în trafic la orele de vârf. Sub condiția ca acest proiect pilot să 
funcționeze, îl vom extinde și pentru alte zone din oraș. Acest lucru va 
însemna sute de mașini mai puțin în trafic la orele de vârf.  

Sunt încrezător că proiectul va prinde și vă invit și pe dumneavoastră să 
urmăriți modul în care va evolua acest proiect de transport gratuit al copiilor la 
școală.  

Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință: dacă sunt 
alte intervenții? 

Domnul consilier Urîte Florin Radu: mulțumesc, domnule președinte! 
Aici aș adăuga că subscriu la tot ce a spus domnul primar, doar cu 

câteva completări, pentru că, dacă ar fi să mutăm, c-am studiat și eu 
fenomenul ăsta de salubrizare, dacă ar fi să-i mutăm noaptea, s-ar plânge 
personalul că fac zgomot și vor liniște ca să doarmă. Dar e foarte bine ce a 
spus, că în anumite ore de vârf probabil că trebuie să punem niște restricții și 
la cei cu școala, deși pe majoritatea străzilor din Bistrița este limitare la          
30 km/oră, că altfel spus, dacă ar fi vorba de soția unuia ca să-și ia permisul, 
ar zice: păi domnule, dacă nu lăsați prin centru, cum adică, pe unde să 
circule, pe la periferie? Și examenul se dă în centru? Adică, până la urmă și 
acele mașini trebuie să ajungă și prin centru, să se obișnuiască și cu trafic, și 
cu mai multe indicatoare și cu mai multe restricții.  

Deci, într-adevăr, sunt niște aspecte de luat în seamă, dar una peste 
alta, acea Linie verde, eu sper să reușim și să conștientizăm, pentru că nu vă 
ascund, am fost în Dubai, unul dintre cele mai moderne orașe, și să știți că și 
acolo, spre surprindere mea, între 8,00 și 10,00 și între 17,00 și 19,00 am 
văzut autostrăzile alea cu patru benzi și cu șase extins în anumite zone – 
blocate. Adică stau pe loc. Deci am zis bă, să mă ia naiba, că și aici se 
blochează. Am crezut că acolo numai alergăm pe așa ceva. Deci de câte ori 
am aprins orele acestea în Dubai am fost blocat și nu-mi venea să cred. Și se 
poate verifica informația, că sunt destui care mai merg pe-acolo. Dar sigur că 
trebuie, sunt pentru mobilitate urbană, să găsim tot ce depinde de noi și 
scopul Liniei verzi până la urmă ăsta este, ca în zonele centrale, și trebuie să 
înceapă cu angajații primăriei cu, probabil, și un program decalat la școli. Dar 
am pus și întrebările astea în consiliul de administrație la școli și mi-au spus 
că se stresează copiii dacă îi rugăm să fie în programe decalate între 8,00 sau 
8,30 - adică chiar de o jumătate de oră. Deci sigur, în alte orașe se aplică și 
acest, având în vedere că școlile vizate, să spun, de majoritatea părinților, 
sunt totuși în zonele centrale. Dar, evident că în primul rând e accesarea 
Liniei verzi și a mijloacelor de transport pentru că tot așa, vă răspund foarte 



19 

 

bine, pentru că și în Dubai, metroul funcționa și avea dinamică, trecea pe 
lângă noi și noi ne uitam la el, că era aerian. Și eu zic că soluția este Linia 
verde și evitent mai multe parcări în lateral.  

Ce vreau să vă mai spun, domnul primar, vă rog frumos să interveniți, 
ca un om care apără și mediu de afaceri, și antreprenoriatul în zona 
departamentului juridic și al urbanismului, pentru că - ca să dau un exemplu, 
este un caz în care s-a invocat când un PUZ din 2008 - PUG-ul nu l-a preluat. 
E vorba de Runcan Construct care e blocat, în momentul de față, în 
construcție – printr-un certificat de urbanism li s-a impus să se facă și o 
grădiniță. Nu este rău, au vrut să o facă, doar că Direcția de Sănătate Publică 
i-a zis NU. În aceste condiții, fie primăria intervine să vadă în ce măsură       
DSP-ul argumentează pro sau contra, pentru că deja este un război între 
două instituții publice, iar antreprenorul este blocat de o bună perioadă de 
timp și nici Serviciul urbanism și nici departamentul juridic nu dă o soluție, nici 
pe lege, pe legea .... deci fie să i se dea accept ca să-și ducă lucrarea în 
continuare, pentru că până la urmă ei lucrează cu oameni și cu bani, și nu văd 
de ce s-ar bloca un asemenea proiect, să fie zona, spațiul respectiv, să fie 
transformat în spațiu cu funcțiuni mixte, fie să vedem în ce măsură se poate 
face și grădința în zonă, așa cum sigur că e de dorit, având în vedere că-s 
multe blocuri. Dar rugămintea mea e să vedeți, pentru că se evită luarea unei 
decizii și se stă de multe luni blocat între aceste două departamente. 
Mulțumesc! Dacă domnul Cincea vrea să intervină, chiar aș aprecia. 

Domnul consilier Mathe Attila: mulțumesc! 
Domnul primar, am mai discutat cu dumneavoastră despre înființarea 

unui Campus universitar în orașul nostru, ca Bistrița să nu fie numai un oraș 
unde să-ți crești copiii și după aceea să plece. Să fie și un oraș unde să vină 
tinerii, un Campus universitar care să atragă tinerii și din alte orașe să vină la 
Bistrița.  

În zilele trecute, primarul orașului Sfântul Gheorghe, Antal Árpád, și-a 
prezentat un proiect - un proiect de înființare a unui Campus universitar pe 
fonduri europene, deci am avea și fonduri europene și surse, nu numai din 
bugetul local, și surse externe din care am putea realiza acest proiect pe 
viitor. Dacă am putea gândi un spațiu, să căutăm unde să înființăm un 
campus și o facultate - de ce nu, și o colaborare cu universitățile deja 
prezente din orașul nostru. Mulțumesc! 

Domnul Ioan Turc – Primarul municipiului Bistrița: domnule consilier, 
deocamdată suntem pe punctul de a finaliza lucrările pentru cele trei corpuri 
A, B și C de la Grigore Moisil, de la Liceul Grigore Moisil. Am avut discuții cu 
domnul profesor Ispas și vom căuta sigur, în deplin acord cu școala, cu 
Inspectoratul școlar, o soluție pentru ca un anumit număr de locuri să meargă 
către Universitatea Tehnică. Așa cum se știe, inițiativa de a cumpăra sau de a 
edifica un spațiu pentru confortul studenților este mai veche, datează cam de 
la începutul mandatului. Am participat și la o licitație pentru un spațiu care, din 
punctul meu de vedere, se pretează, în continuare apreciez că se pretează 
foarte bine pentru așa ceva, mă refer la fostul spital de pe strada sau de pe 
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Bulevardul Independenței. Vom continua să avem în vedere acest lucru. 
Repet, prima dată prin oferirea de locuri la Grigore Mosilâ, și în al doilea rând, 
prin identificarea celei mai bune soluții pentru a construi în parteneriat cu 
universitățile, în parteneriat cu mediul de afaceri. Ne ajută Dumnezeu și 
terminăm aceste șantiere foarte mari care ne-au ocupat o bună parte din timp, 
sau cea mai mare parte a timpului, și vom merge și către lucruri care țin, să 
zicem, de reglajul fin. Nu că nu se va mai construi în Bistrița în perioada 
următoare. Tocmai am trecut noua piață din Decebal prin votul consiliul local, 
am votat indicatorii tehnico-economici, urmează să vedem cum ne vom 
închide cu proprietarii unor spații din Piața Decebal. O vom face, fie printr-un 
acord, fie prin expropriere. Eu am încredere că vom ajunge la o soluție 
amiabilă, cu atât mai mult cu cât oferim spații în viitoarea piață, adică de o 
valoare net superioară.  

Urmează pasajul care va face legătura între Strada Gării și Strada 
Târpiului, urmează Bazinul Olimpic, urmează Aqua Parc, urmează Omnia, 
urmează atâtea și atâtea și atâtea. Dar sunt obiective de investiții care vor 
putea fi gestionate mult mai bine, pentru că pe de o parte le-am gândit noi, 
actuala administrație a municipiului Bistrița, știm exact despre ce este vorba. 
Le vom putea gestiona mult mai ușor, știind că am lucrat pe aceste 
documentații. Pe de altă parte, vă asigur, și mă întorc la ceea ce am precizat 
inițial, vom merge și către proiecte care țin cumva de reglajul fin. 
Suplimentarea sau rezolvarea problemei cazării pentru studenți, și n-am spus 
greșit, suplimentare, pentru că dacă bine știm, există, Babeșul are anumite 
spații. Vom continua cu Universitatea Tehnică și vom continua, bineînțeles, și 
cu celelalte universități sau facultăți aferente unor universități din Bistrița.  Și 
identificarea unui perimetru, un altul decât cele pe care deja le-am menționat, 
poate să fie o soluție bună. 

Domnul consilier Ciobănică Dumitru Daniel: mulțumesc, domnule 
președinte! Știm cu toții că, de aproximativ 4 ani, suntem într-un șantier 
continuu în Bistrița. Ca și consilier local al Partidului Verde, apreciez atenția 
spre partea de verde, autobuze electrice, spații de joacă, spații verzi, 
aliniamentul pomilor stradali și așa mai departe. De nenumărate ori am 
intervenit în ședința de consiliu local în ceea ce privește ce se întâmplă cu 
lucrările în Bistrița. Vreau să vă semnalez, domnule primar, că sunt locuri în 
Bistrița care, după ce au fost realizate, sunt săpate din nou. Problema cea mai 
gravă este că sunt lăsate așa. Chiar înainte de ședința de Consiliu Local, un 
cetățean de pe Bistricioarei, doamna Patachi, i-a lăsat tot pavajul în fața porții 
și portiței pe care trebuie să iasă din din casă.  

Vă rog să ne îndreptăm puțin atenția asupra lucrărilor care se 
desfășoară în localitatea Bistrița, și aș vrea să vă întreb când sunt gata aceste 
lucrări, deoarece sunt afectați și agenții economici mici care își desfășoară 
activitatea pe raza municipiului nostru. Mulțumesc! 
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 Domnul Ioan Turc – Primarul municipiului Bistrița:  domnule consilier, în 
două luni de zile, mai puțin, toate lucrările începute vor fi finalizate prin 
acorduri pe care le avem cu constructorul, încă de anul trecut, de la finalul 
anului trecut. Obligatoriu închidem lucrări care nu sunt executate integral, 
capete de trotuare, toate neconformitățile. Sunt și zone pe care trebuie          
reintervenit. Când discutăm despre lucrări de o asemenea amplitudine, sigur 
că discutăm și despre probleme, pentru că nu toate lucrările sunt în situația de 
a fi recepționate așa cum se află acum. Pe strada Bistricioarei avem o 
asemenea situație. Mie personal, și bănuiesc că nici dumneavoastră, nu v-a 
plăcut modul în care a fost pusă piatra naturală pe Bistricioarei. Au lucrat mai 
multe echipe, unele echipe au executat lucrări excepționale. Alte echipe au 
executat lucrări mai puțin calitative, lucru cu care și constructorul este de 
acord. Toate remedierile se vor face, adică vom și închide lucrări, vom și 
remedia acele lucrări care nu sunt conforme. Personal bat orașul de la est la 
vest și de la vest la est zilnic, și de la nord la sud, pentru a vedea modul în 
care s-au executat și se mai execută lucrările nefinalizate. Sunt anumite plăci 
care mișcă, nu trebuie ca să fii mare inginer pentru a înțelege că dacă patul, 
trotuarul nu este perfect plan, se creează efect de pârghie. Nu vreau ca să ne 
trezim în situația din Piața Mică, acolo unde pe zona carosabilă sar bucățile 
de pavaj după mașini. Exclus. Deci toate lucrările vor fi încheiate, remedierile 
vor trebui făcute astfel încât echipa de recepție, comisia de recepție să poată 
să meargă și să constate că da, procesul – verbal de recepție poate  fi 
semnat. Atunci vom discuta și despre garanția de bună execuție, atunci vom 
putea spune am încheiat lucrările în oraș. 

La pasajul pietonal din Decebal lucrările vor fi finalizate, tot în urma 
discuțiilor pe care le-am făcut cu constructorul, până undeva la 1 iunie, și mă 
refer la acele lucrări care vor permite reluarea circulației pietonale și a 
circulației auto și pe relația Nord-Sud sau Sud și Sud-Nord, inclusiv sensul 
giratoriu va fi amenajat. Se va lucra în continuare în subteran, iar tot conform 
discuțiilor pe care le am în permanență cu executantul, cu cei din primărie 
care urmăresc evoluția acestor lucrări, până în luna iulie trebuie să închidem 
tot ce mai este de executat în subteranul acestui pasaj. Și mă refer la 
infrastructura care nu este una simplă. Este cea mai complexă lucrare de 
acest gen din municipiul Bistrița, lifturile, scările rulante, deci totul pentru ca 
lucrările să fie predate la cheie. 

Am avut un mandat, pentru că ați invocat, dacă nu greșesc, cei 4 ani de 
de mandat. Păi, n-am avut patru, că era bine. Dacă aveam patru, eram într-o 
altă situație. Eu vă reamintesc că în 2020 alegerile n-au fost în luna mai, au 
fost în luna septembrie, că jurământul l-am depus în 28 octombrie, că mi-am 
preluat mandatul în noiembrie, că 2021 a fost un an pandemic în care colegii 
mei din primărie, pe rând s-au îmbolnăvit și au stat acasă, inclusiv 
subsemnatul și că, de fapt, discutăm despre 2022-2023 și ce e din anul 
acesta.  Că nici măcar alegerile anul acesta nu sunt în septembrie, că sunt în 
iunie. Deci în doi ani și ceva eu cred că am realizat în acest oraș, prin efortul 
colectiv, și aici îi menționez și pe cetățenii cu și adverb, și pe cetățenii acestui 
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oraș, ca parteneri în acest efort colectiv, cum nu s-a mai întâmplat în nici o 
etapă din istoria municipiului Bistrița. Mulțumesc! 

Domnul consilier Ciobănică Dumitru Daniel: în cazul de față, domnule 
primar, pe Bistricioarei s-a început lucrarea luni și până astăzi nu a mai fost 
nici un om pe acolo. De aceea sincronizarea echipelor de intervenție ar fi bine 
să o supervizăm mai atent, lucru de organizare de șantier. Deci este un deranj 
nu numai pentru cei care locuiesc acolo, respectiv doamna Patachi care m-a 
sunat, ci și a cetățenilor care traversează Bistricioarei spre Piața Morii. 
Mulțumesc! 

Domnul Ioan Turc – Primarul municipiului Bistrița:   știm foarte bine că 
ieri, alaltăieri, a plouat în continuu. Dacă vrem lucrări pe care să le desfacem 
săptămâna viitoare când e soare, putem să procedăm și în felul acesta, dar 
nu cred că e o soluție. 

Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință: da, 
mulțumesc! O după-amiază plăcută tuturor! 

 
Domnul președinte de ședință Sorin Hangan declară închise lucrările 

şedinţei ordinare a Consiliului local al municipiului Bistriţa din data de 
18.04.2024.  

 
 
 

  PREȘEDINTE DE ŞEDINŢĂ,                         Pentru SECRETAR GENERAL  
           HANGAN SORIN                                        DIRECTOR EXECUTIV, 
                                                                           CINCEA DUMITRU - MATEI  
 
 
 
 
 
 
 

                                                             Redactat 
                                                           Consilier, MORARIU DORINA – MARIA 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
MDM/1 ex. 


